
 

Usnesení Valné hromady Asociace SPŠ ČR  
konané ve dnech 8. a 9.10. 2024 ve Špindlerově Mlýně  

k odborným tématům 
 

1. Valná hromada A SPŠ ČR nesouhlasí se snížením PHmax v minulém roce a je 
zásadně proti jakýmkoliv snahám a úvahám o dalším snižování či stropování 
PHmax. Tyto úvahy považujeme za ohrožení koncepce rozvoje škol. Případné další 
snížení či omezení by znamenalo významný zásah do zajištění kvalitního 
vzdělávání v odborném školství. 

 

2. Valná hromada A SPŠ ČR nesouhlasí s možností přímé volby nezletilých žáků do 
školské rady. Ve školské radě jsou tito žáci zastoupeni svými zákonnými zástupci. 
Nezletilí žáci mají dostatek možnosti zapojení do činnosti škol mnoha jinými již 
existujícími formami. 
 
 

3. Valná hromada A SPŠ ČR nesouhlasí s formulací neomezené pravomoci ČŠI 
navržené v novele školského zákona pro odvolání ředitele bez možnosti projednání 
výtky ČŠI zřizovatelem s ředitelem školy. Požaduje zachovat pravomoc zřizovatele 
rozhodnout o možnosti vyhlášení konkurzu. 

 

4. Valná hromada A SPŠ ČR nesouhlasí s převodem financování nepedagogických 
pracovníků na zřizovatele škol. Nepedagogičtí pracovníci jsou nedílnou součástí 
vzdělávacího procesu, zajišťují služby OVM, zabezpečují potřebné služby pro 
kvalitní výukový proces. Při převodu financování nepedagogických pracovníků na 
zřizovatele se obává ohrožení provozu škol z důvodu omezeného nebo 
nedostatečného financování z rozpočtů zřizovatelů, zvýšení administrativy a 
účelového vázání finančních prostředků na tyto pracovníky. 

 

5. Valná hromada A SPŠ ČR upozorňuje na kritický stav v oblasti zajištění 
pedagogických pracovníků. Akutně hrozí nedostatek učitelů všech odborností a 
aprobací. Hlavní problém vidí ve špatném společenském postavení 
pedagogických pracovníků, mediální dehonestaci učitelské profese. Nedostatek 
zájmu o učitelské povolání je ovlivněn nejistotou financování, pomalým postupem 
v platových tabulkách, což vede nejen k nízkému zájmu o studium na fakultách 
připravujících učitele, ale též k nízkému zájmu o zaměstnání ve školách. 



 

6. Valná hromada A SPŠ ČR navrhuje pro přijímací zkoušky v roce 2025 ponechat 
termín pro podání přihlášek ke studiu do středoškolských oborů vzdělání do 20. 
února. Pro další přijímací zkoušky od roku 2026 souhlasí a podporuje zkrácení 
termínu podání přihlášek do 15. února. 

 

7. Valná hromada A SPŠ ČR vyzývá Ministerstvo zdravotnictví k novelizaci NV č. 
211/2010 Sb. podle dosud připravených návrhů ASPŠ ČR a Unie školských 
asociací ČR – CZESHA. 

 

8. Valná hromada A SPŠ ČR nesouhlasí s připravovaným oborem „Lyceum 2.0“. Tento 
program považuje za nadbytečný, obor neobsahuje nic nového (v současné 
podobě RVP gymnázií umožňuje obdobnou odbornou profilaci), rozsah 
všeobecného vzdělávání je srovnatelný s odbornými školami. Inovace oborové 
soustavy má za úkol snížit počet oborů a tento program jde opačným směrem. 
Klesající demografická křivka nedává důvod pro vznik dalších oborů vzdělávání 
v souladu s Dlouhodobým záměrem. Existuje obava, že zavedení tohoto programu 
může snížit zájem o odborné vzdělávání, což jde proti potřebám zaměstnavatelů a 
trhu práce. 

 

9. Valná hromada A SPŠ ČR upozorňuje na nutnost dokončit propojení systému 
DiPSy s elektronickými spisovými službami, které využívají školy v různých krajích. 
Přijímací řízení probíhá podle správního řádu a toto propojení je nezbytné. 
 

Výsledky hlasování: pro 129 proti 0 zdržel se 0 

 

Ve Špindlerově Mlýně 9.10. 2025       Ing. Jiří Zajíček 

        předseda A SPŠ ČR 
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